
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 19. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Spørgsmål 432
I den af Finansministeriet den 22. november 2021 oversendte notits: ”Auktion over 30-år-
igt statspapir” af 27. november 2008, jf. FIU alm. del – bilag 36, omtales løbende tap-salg 
af det nye 30-årige statspapir lige som notitsen godkender Nationalbankens ønske om at 
udvide udstedelsen af lånet. Vil ministeren bekræfte, at de tap-salg, der omtales i notitsen 
for i alt 14 mia. kr. primært sker af hensyn til ATP (der køber for 13 mia. kr.), og at 
når Nationalbanken ønsker at få godkendt en udvidelse af udstedelsen til 80 mia. kr., er 
begrundelsen udelukkende hensynet til efterspørgslen fra pensionskasserne? Endvidere 
bedes ministeren – evt. med bidrag fra Nationalbanken, forsikre, at de gennemførte 
tap-salg er sket til en markedsbaseret rente.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Victoria.Velasquez@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jens Joel
formand
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